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Transportudvalget har i brev af 2. juni 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Ole Birk Olesen (LA). 

Spørgsmål nr. 565: 

Idet det fremgår af Færdselsstyrelsens redegørelse for Varebilsord-

ningen, TRU Alm. del - Bilag 247, at ”Det er styrelsens vurdering, 

at især ”11 kg-reglen” ikke har været forståelig for branchen og 
kontrolmyndighederne, hvilket har medført de mange henvendel-

ser til styrelsen.” vil ministeren da redegøre for, om en fuldstændig 
afskaffelse af regulering af varebiler ville lede til flere eller færre 

spørgsmål til Færdselsstyrelsen? 

Svar: 

En afskaffelse af reguleringen af varebiler vil teoretisk set medføre 

færre spørgsmål til Færdselsstyrelsen, da der herved ikke er en re-

gulering at stille spørgsmål om. Forslaget om at afskaffe 11-kg reg-

len er dog ikke baseret på, at Færdselsstyrelsen skal modtage færre 

spørgsmål om varebilsreguleringen. Forslaget er fremsat på bag-

grund af en politisk ambition om at sikre lige og fair vilkår i den 

danske varebilsbranche, samt at den indførte regulering er mulig at 

håndhæve.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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